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Województwa Opolskiego

Interpelacja w sprawie kontroli aptek szpitalnych 

Szanowny Panie Marszałku,

Szpitale zobowiązane są do prowadzenia apteki (lub działu farmacji szpitalnej) zapewniając 
racjonalną gospodarkę lekami, racjonalizację farmakoterapii oraz bezpieczeństwo pacjentów.

W ostatnim czasie ukazał się raport Najwyższej Izby Kontroli dotyczący szpitalnych aptek. Inspekcja 
przeprowadzona w lecznicach 6 województw (wielkopolskie, podlaskie, mazowieckie, lubelskie, 
małopolskie, dolnośląskie) wykazała brak odpowiedniej liczby farmaceutów oraz szereg 
nieprawidłowości dotyczących wyposażenia pomieszczeń, a także przechowywania i obrotu lekami. 
Zaniedbania te stanowiły zagrożenie dla zdrowia a nawet życia pacjentów.

W niektórych placówkach brakowało np. szaf ekspedycyjnych, łatwozmywalnych podestów, 
higrometrów oraz urządzeń eliminujących nadmierne nasłonecznienie, a wnętrza lokali były 
zaniedbane i zawilgocone.

Niewłaściwie chroniono także leki, zdarzało się, że przechowywano je w zniszczonych opakowaniach, 
a nawet bez nich (blistry o nieustalonym pochodzeniu, bez oznaczenia daty ważności). Poza tym w 
lodówkach poza lekami umieszczano produkty spożywcze.

NIK stwierdził również nieprawidłowości w optymalizacji gospodarki lekowej, ewidencjonowaniu 
leków oraz w sferze nadzoru nad obrotem leków psychotropowych (m.in. brak dokumentacji z 
utylizacji).

Ponieważ apteki szpitalne w województwie opolskim nie zostały objęte ostatnią kontrolą NIK 
zwracam się do Pana Marszałka z pytaniem czy upewniono się, iż działają one zgodnie z zapisami 
ustawy Prawo farmaceutyczne?

Z poważaniem


